



Circular No.(22) 2020

تعميم رقم (٢٢) لعام ٢٠٢٠م

To:

All Ports General Directors
All Maritime Shipping Agents
All Ports Operators

إلى:

جميع مديري عموم الموانئ
جميع الوكلاء البحريين
جميع الشركات المشغلة العاملة بالموانئ

Subject: Facilitating seafarers' landing procedures
in Saudi ports

الموضوع: تسهيل إجراءات نزول البحارة في الموانئ
السعودية

In terms of cooperation between the Saudi Ports Authority and the other governmental authorities in the ports, and in line with the international best practices in seaports, thus contributing to the growth and development of the maritime transport industry in the Kingdom, it was agreed with **The General Directorate of Passports** on the following:

من منطلق التعاون بين الهيئة العامة للموانئ، والجهات الحكومية العاملة بالموانئ تماشياً مع أفضل الممارسات العالمية في الموانئ البحرية، بما يسهم في نمو وتطوير صناعة النقل البحري في المملكة، فقد تم الاتفاق مع المديرية العامة للجوازات على الآتي:

- 1- Extend the period of disembarkation of on-board seafarers of Saudi or foreign ships in Saudi ports, who desire to go shopping and so on with a transit visa (seafarer visitor's visa) for (72 hours). All their procedures to be finished easily from the related authorities once the shipping agent submits a request, authenticated by the port administration.
- 2- Extend the duration of the transit visa issued to on-board seafarers of Saudi or foreign ships in any of Saudi ports who want to leave back for their countries, or the sailors who request entry visas to the Kingdom to join foreign ships in the territorial waters that are on the way to docking in one of the Saudi ports, for (96) hours.
- 3- Continuing to allow the ships crews of ships berthing in Saudi ports to disembark to take the draft reading.

- ١- زيادة مدة نزول البحارة العاملين على السفن الأجنبية أو السعودية في الموانئ السعودية ولدى طاقمها الرغبة في النزول للتسوق وخلافه بتأشيرة ترانزيت (بحار زائر) لمدة (٧٢ ساعة) وذلك على مدار (٢٤) ساعة ويتم تسهيل إجراءاتهم من قبل جميع الجهات الحكومية بعد تقديم الوكيل البحري بنموذج طلب النزول ومصادق من إدارة الميناء.
- ٢- زيادة مدة تأشيرة المرور التي تمنح للبحارة العاملين على السفن الأجنبية أو السعودية الراسية في أحد الموانئ السعودية ولديهم الرغبة في المغادرة الى بلدانهم أو لطلب التأشيرة لبعض الملاحين الراغبين بالقدوم للمملكة للالتحاق بالسفن الأجنبية في البحر الإقليمي والتي في طريقها للرسو في أحد الموانئ السعودية لمدة (٩٦) ساعة.
- ٣- استمرار السماح لطاقم للسفن الأجنبية الراسية في الموانئ السعودية بالنزول لأخذ عمق سفنهم

